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Hlavné mesto Slovenskej republiky Bratislavy 
 
 

SPRÁVA 
zo zahraničnej pracovnej cesty (ZPC) 

 
 
Zahraničná pracovná cesta sa uskutočnila do štátu: Česká republika, Brno 
 
Dátum od - do: 22.09.2014 – 24.09.2014 
 
Účastníci ZPC: Ing. arch. Dana Drobniaková, PhD. 
 
Podrobné údaje o rokovaní – kde sa rokovanie uskutočnilo, s kým sa rokovalo, obsah 
rokovania 
 
Predmetom ZPC bola účasť na zasadnutí Fóra ekonomického rozvoja (EDF), kde sa stretávajú 
zástupcovia významných európskych miest v oblasti územného a strategického plánovania, 
ekonomického rozvoja a medzinárodných vzťahov. 
 
Program bol organizovaný v troch hlavných tematických blokoch:  
 
� 22.9.2014 - Úvodný seminár bol zameraný na spoluprácu a rozvoj miest v stredoeurópskom 

priestore Centrope, na ktorom predstavili  svoje rozvojové trendy mestá Brno (Marie 
Zezulková,  Petr Šašinka), Bratislava (Dana Drobniaková, Maroš Finka), Viedeň (Michael 
Rosenberger), Budapešť (Ábel Meszáros), Praha (Jaromír Hainc) a za región Centrope bol 
zástupcom Europa Forum Wien predstavený región Centrope (Johannes Lutter). Prezentácia 
Bratislavy bola po konferencii poskytnutá ako odborný podklad Oddeleniu stratégie a projektov, 
p. Jean Jean pre využitie k ďalším prezentáciám mesta, ostatné prezentácie sú k dispozícií na 
www.eurocities. eu resp. na OUGG. Ako poznamenal expert na metropolitnú problematiku Ivan 
Tosics (Metropolitan Research Institute, Budapešť): “metropolitná spolupráca je brzdená 
napríklad  legislatívnymi problémami na národnej úrovni alebo aj určitou neochotou preniesť 
niektoré miestne právomoci na metropolitnú úroveň“. V poobedňajších hodinách sa uskutočnilo 
oficiálne otvorenie konferencie, na ktorom nová generálne sekretárka  Eurocities Anna Lisa 
Boni zdôraznila urbánna agenda musí byť konkrétnejšia a orientovaná na identitu konkrérnych 
miest a pre takéto smerovanie je dôležité posilniť spoluprácu s Európskym parlamentom. 
V podvečerných hodinách bol naplánovaný spoločný míting pracovných skupín WG 
Metropolitan Areas a WG Integrated Urban Development. WG MA následne rozpracovalo 3 
témy pre metropolitné projekty na rok 2015, ktoré  bude kompletizovať vedúca skupiny Linda 
Peltzer aj na základe mailovej spolupráce členov WG MA.  

  
� 23.9.2014 – V doobedňajších hodinách prebiehali najmä mítingy pracovných skupín a 

paralelné dohodovanie priorít EDF pre rok 2015. V rámci jednaní boli dohodnuté tri prioritné 
tematické oblasti na rok 2015. Téma spolupráce na rozvoji metropolitných oblastí predstavuje  
tretiu prioritnú oblasť EDF siete Eurocities pre rok 2015, prvou prioritou sú: zamestnanosť 

podnikanie a druhou inovácie. V rámci ostatných odborných aktivít sa zástupkyňa mesta 
zúčastnila aj na odbornej exkurzii do mestskej časti Nový Lískovec. Exkurzia a prezentácia bola 
zameraná na rozvoj nového vysokoškolského areálu Masarykovej univerzity a vedecko-
výskumnú činnosť univerzity a na rozvoj súvisiacej infraštruktúry  v širšom území. Výstavba 
nového areálu Masarykovej univerzity v mestskej časti Nový Lískovec sa realizuje na základe 
víťazného návrhu (APLUS, Brno) z medzinárodnej architektonickej súťaže z r. 1999-2000. 
Kampus  12-timi novými budovami bol otvorený v r. 2007 a postupne sa dobudovávajú ďalšie 
etapy - v r. 2014 bol otvorený inštitút CEITEC (Central European Institut of Technology), 
v prevádzke je Medipark (60 000m2), Automotive Cluster, pripravuje sa Biomedical Science 
Park a pod. Projekt sa financuje kombináciou zdrojov štátu (budovy, technológie), regiónu 
a univerzity (ľudské zdroje). Pozemky s rozlohou 35 ha vlastní cca 20 ha univerzita a 15 
developer. Výstavba areálu priniesla do územia s prevahou panelovej zástavby novú 
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infraštruktúru, ktorá slúži tak pre univerzitu ako aj pre obyvateľov sídliska (doprava, obchodný 
dom a pod.). V poobedňajších hodinách sa uskutočnilo pracovné rokovanie vedúcou referátu 
základných mestských funkcií ing. Janou Pelikánovou z Magistrátu mesta Brna, Odbor 
územného plánovania a rozvoja, Oddelenie územnej a hospodárskej koncepcie. Rokovanie sa 
týkalo problematiky územného plánovania a tvorby územného plánu.  

 

� 24.9.2014 - tematická konferencia „Pridaná hodnota spolupráce metropolitných oblastí“:  
Konferencia bola organizovaná v 3 blokoch. 
� Blok 1:  

hlavná prezentácia: Rudiger Ahrend-OECD, produktivita, fragmentácia, samospráva, 3 
dominantné oblasti spolupráce (in governance cooperation): doprava, regionálne plánovanie, 
priestorové plánovanie; výsledky výskumu - metropolitné oblasti s inštitucionalizovanou 
štruktúrou riadenia majú vyššiu ekonomickú produktivitu ako modely neinštitucionalizované; 
panel expertov: 
Claude Jacquier – vedúci pracovník výskumu, Grenoble- prezentoval nové trendy v oblasti 
strategického plánovania, zooming efekt, rozoberá inštitucionálne modely riadenia 
metropolitných území;  
Tomáš Avrat – RIS Južná Morava (Regionálna investičná stratégia) - Územný marketing so 
zameraním na mestskú a vidiecku problematiku;  
Markus Dettenhofer - CEITEC výkonný riaditeľ - Význam MA v oblasti výskumu a vývoja, 
zvýšenie úrovne veda, štrukturálne fondy, pritiahnutie odborníkov do regiónu, aktivity 
zameraná aj na podporu študentských súťaží (PhD.), aktivity súvisia aj s MA Brno – spolupráca 
univerzitou v Brne; 
Weston Stacey - výkonný riaditeľ Americkej obchodnej komory v Českej republike - PZI 
v MA, problematika Prahy, pre rozvoj sú zaujímavé regióny a mestá – uvádza aj región BA-
Viedeň; vyzdvihuje význam väzieb a kvalitných informácií o regiónoch; 
Kateřina Šebková - RECETOXE - ekologické hľadisko mestskej a vidieckej problematiky, 
komplexný pohľad na kvalitu života - zdravie, životný štýl, životné prostredie; nespoliehať sa 
len na eurofondy a budovať aj vlastné životaschopné partnerstvá; www.genasis.cz 
Tomáš Ctibor - Praha, príležitosti pre novú metropolitné spoluprácu, strategické plánovanie, 
význam analytických podkladov, potreba zmeny byrokratického systému a odpolitizovania 
mestského plánovania, špecifiká situácie a kontextu, nová spolupráca v rámci mesta; dôraz na 
platformu spolupráce medzi Prahou, Viedňou, Brnom a Bratislavou (pracovne „G4“). 

 
� Blok 2: V druhom bloku odznela diskusia pri okrúhlom stole z miest Praha, Viedeň, Bratislava, 

Brno. Za mesto Bratislava vystúpila hlavná architektka Ing. arch. Ingrid Konrád. V príspevkoch  
opakovane rezonovala idea zodpovednosti za rozvoj miest, za presadzovanie odborne 
podložených rozhodnutí pre verejnoprospešný.  

 
� Blok 3: V treťom bloku prebiehala panelová diskusia (political feedback k panelovej diskusii) s 

moderátorom a členom WG MA Petrom Austinom (Oslo): 
Francesco Oddone - Janov, predseda pracovnej skupiny EUROCITIES; 
OldřichVlasák - bývalý poslanec Európskeho parlamentu – pripravenosť obcí na spoluprácu; 
Osamu Okamura - architekt, bývalý editor profesionálneho architektúra časopisu ERA21, 
kritické hodnotenie územného plánovania v Brne a v Prahe; 
Claude Jacquier - Grenoble, práca s migrantami, príležitosti pre rozvoj miest,  zamerať sa viac 
na ľudí ako na inštitúcie 
RudigerAhrend–OECD, infraštruktúra, výskum, zamerať sa nie len na ekonomické ciele rozvoja 
miest. 
 

Vyhodnotenie z hľadiska splnenia účelu ZPC a odborného prínosu: 
ZPC splnila účel. Z hľadiska účasti na ZPC sa k odborným prínosom ZPC radí najmä aktívna účasť 

a prezentácia mesta na spoločnom úvodnom seminári zameranom na spoluprácu ťažiskových miest 
stredoeurópskeho priestoru (stále pod značkou Centrope), čím sa naplnili aj ciele rokovania členov 
WG MA v Bruseli (03.06.2014 – 05.06.2014). Z profesionálneho prínosu hodnotím ako cenné 
a prínosné informácie a výmenu skúseností v oblasti rozvojových trendov miest  a ich 
metropolitných oblastí  a s tým bezprostredne súvisiacej profesie územného plánovača.  
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Konkrétne úlohy, ktoré vyplynuli zo ZPC:  
� mimoriadne úlohy zo ZPC nevyplynuli;  
� v platnosti ostáva priebežná spolupráca členov WG MA na príprave spoločných pracovných 

materiálov – aktuálne na obsahu projektov WG MA na rok 2015 - ďalšie etapy štúdie MAIA 
(zabezpečuje Drobniaková); 

� z hľadiska nových podnetov sa jedná o podporu ideového návrhu Prahy a Viedne vytvoriť 
spoločnú odbornú platformu (pracovný názov zatiaľ G4) miest Praha, Viedeň, Brno, Bratislava 
za účelom rozvíjania spolupráce v oblasti strategického a integrovaného plánovania 
metropolitných území a aktívnejšieho sieťovania miest v stredoeurópskom priestore s cieľom 
vytvoriť silný metropolitný región.  

 
Z hľadiska koordinácie urbánneho rozvoja mesta a jeho metropolitného zázemia ako aj v kontexte s 
agendou programového obdobia 2014-2020 a aktuálnou európskou politikou zameranou na 
mestskú dimenziu a integrované teritoriálne stratégie (pozn.: príprava RIOP pre metropolitné 
územie BA) je potrebné vytvoriť v organizačnej štruktúre Magistrátu hl. m. SR BA funkčný model 
spolupráce jednotlivých oddelení zameraných na tvorbu a implementáciu strategických cieľov 
rozvoja mesta ako aj zabezpečiť adekvátne materiálno-technické a personálne vybavenie oddelení 
kľúčových pre tvorbu a implementáciu strategických dokumentov mesta. V porovnaní so 
systémom práce kolegov z WG MA v oblasti strategického mestského/regionálneho rozvoja 
považujem za urgentné vytvorenie profesionálnych podmienok pre tvorbu GIS jednotlivých zložiek 
osídlenia na území mesta, ktoré sú základom nie len pre územný plán mesta, ale aj pre výkon 
ďalších oddelení. Tento námet považujem za dlhodobo aktuálny a preto ho opakovane uvádzam 
v správach zo ZPC WG MA.  
 
 
 
 
V Bratislave dňa: 1. 10. 2014                             
                                                                                          

podpis účastníka ZPC 


